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Zápis z 352. zasedání konaného dne 11. března 2025  
 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Dr. Chmielová, Dr. Horsáková, Dr. Kocourková (online), Dr. 
Koštuříková (online), Dr. Novotná (online), Dr. Skalná (online), Dr. Stoklasa, 
Dr. Szarowská, Dr. Vomlela, Bc. Baranová, Ing. Foltisová, Bc. Horáková, S. 
Macková, Mgr. Pecinová (online), Bc. Pohlodko, Bc. Stanovský  

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Doc. Baran (oml.), Dr. Kamrádová (oml.), Dr. Vojtal (oml.), N. Kočí (oml.), K. 
Lezová (oml.), Bc. Střížová (oml.), T. Velčovská  (oml.) 

Hosté Doc. Gongol, Ing. Růžičková, Dr. Matula, Doc. Palečková, Doc. Weiss, Dr. 
Urbanec 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
 

2. Personální záležitosti 
a) Předchozí souhlas se jmenováním členů Rady pro vnitřní hodnocení 

 
3. Studijní záležitosti 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika 
v akademickém roce 2025/2026 – 2. kolo přijímacího řízení 

 
4. Různé 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Szarowská: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 12 členů senátu 
prezenčně a 5 senátorů online. Prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy  
na změnu programu. Navrhla nový bod č. 2 – Změna systému zapisování prostřednictvím MS Teams. 
Proběhlo hlasování o tomto návrhu. 
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 352.  zasedání AS 
SU v Opavě s doplněním bodu č. 2 Změna systému zapisování zasedání AS SU v Opavě 
prostřednictvím MS Teams. 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 2) Změna systému zapisování zasedání AS SU v Opavě prostřednictvím MS Teams. 
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Szarowská: Otevřela diskuzi k tomuto bodu. Nikdo neměl připomínky. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje změnu systému zapisování 
zasedání AS SU v Opavě prostřednictvím MS Teams. 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 3) Personální záležitosti 
 

a) Předchozí písemný souhlas se jmenováním členů Rady pro vnitřní hodnocení 
 
Szarowská: Vyzvala rektora k vyjádření. 
 
Rektor: Vysvětlil, že se jedná o doplnění členů Rady pro vnitřní hodnocení o dva členy z důvodu 
rezignace paní děkanky Kolaříkové a pana prof. Stavárka. Místo nich byly navrženy Mgr. Et Mgr. 
Silberová a doc. Palečková. Zastoupení odráží zachování zástupců daných součástí univerzity. Návrhy 
byly projednány na Vědecké radě. Od 1.3.2025 vzešla v platnost novela zákona o vysokých školách, 
která mimo jiné také mění způsob jmenování členů Rady pro vnitřní hodnocení, který zrušil povinnost 
navrhovat členy dle původního postupu. 
 
Szarowská: Oznámila, že senátoři měli k dispozici životopisy obou kandidátek. Poděkovala p. 
Moravcové za vytvoření speciální složky v MS Teams, kam se budou vkládat personální materiály, 
aby nebyly zcela veřejné a předešlo se porušení GDPR. Vyzvala senátory k diskuzi.  
 
Diskuze: 
 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Szarowská: Oznámila, že se jedná o tajné hlasování a je třeba navrhnout volební komisi. 
 
Navrženi byli: 
Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D. 
Ing. Michal Stoklasa, Ph.D. 
Bc. Denisa Horáková 
 
Návrh usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi pro tajné 
hlasování k udělení předchozího souhlasu se jmenováním členů Rady pro vnitřní hodnocení ve složení: 
Mgr. Lukáš Vomlela, Ph.D., Ing. Michal Stoklasa, Ph.D., Bc. Denisa Horáková 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
14    0    3 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Szarowská: Vyhlásila pět minut pauzu a pak předala slovo volební komisi. 
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Komise si zvolila za předsedu Mgr. Lukáše Vomlelu, Ph.D. 
 
Vomlela: Sdělil způsob volby. 5 senátorů bude volit tajně online. Bylo rozdáno 12 hlasovacích lístků. 
Všechny byly odevzdány jako platné. 
 
Návrh usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje předchozí souhlas se 
jmenováním členů Rady pro vnitřní hodnocení 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 4) Studijní záležitosti 
 

a) Podmínky pro přijetí ke studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 
2025/2026 – 2. kolo přijímacího řízení. 

 
Szarowská: Vysvětlila, že byl předložen standartní materiál, který AS SU schvaluje, protože 
Matematický ústav nemá svůj akademický senát. Vyzvala senátory k diskuzi.  
 
Diskuze: 
Nikdo neměl žádní připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke 
studiu ve studijních programech Matematika v akademickém roce 2025/2026 – 2. kolo přijímacího 
řízení 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 5) Různé 
 
a) 
 
Szarowská: Vyzvala senátory k diskuzi. Sdělila, že květnové zasedání AS SU v Opavě se termínově 
shoduje s jednáním Vědecké rady SU a International Week v Karviné. Nový termín je 20. 5. 2025. 
Dále oznámila, že příští zasedání je naplánováno na 8.4.2025. 
 
Kocourková: Prohlásila, že 8.4.2025 je výjezdní zasedání FVP a požádala o zvážení nového termínu 
dubnového zasedání. 
 
Szarowská: Prohlásila, že nový termín zváží. 
 
b) 
Rektor: Sdělil, že na financování veřejných vysokých škol byly přiděleny finanční prostředky v částce 
4 miliardy korun. Předal slovo kvestorce. 
 
Kvestorka: Prohlásila, že daná částka bude rozdělena mezi veřejné vysoké školy. V případě SU 
v Opavě dojde k navýšení u ukazatelů A a K. V případě FVP budou extra přidělené peníze na 
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nelékařské studijní programy a je specifikováno, na co přesně se musí použít. Vysvětlila, že jsou jasně 
stanovené cíle, které se musí splnit, aby peníze byly přiděleny. U standartního příspěvku se již začalo 
pracovat na návrhu rozdělení financí. Ministerstvo stanovilo podmínky pro přidělení těchto financí, a 
to navýšení počtu studentů o 3 %, kdy se porovnává počet studentů v říjnu 2024 s počtem studentů 
v říjnu 2025, a dále udržení KENu s maximálním tolerovaným poklesem o 3 %. Nelékařské studijní 
programy mají svůj vlastní ukazatel počtu studentů. Dále uvedla, že je těžké odhadnout, jak bude 
ministerstvo vyhodnocovat plnění stanovených podmínek. Dá se předpokládat, že nesplnění podmínek 
se promítne ve financování následujícího roku. Vedoucí součástí jsou připraveni spolupracovat na 
plnění stanovených cílů. 
 
Rektor: Upřesnil, že pro SU v Opavě se jedná o částku 23 + 16 milionů korun, ale v této částce jsou 
zahrnuty peníze na kohezi tarifů akademiků, která proběhla v loňském roce, což je asi 10 milionů. 
Upozornil, že univerzita nedostane zvlášť příspěvek na energie. Dále zdůraznil, že je třeba splnit 
podmínku 3% navýšení počtu studentů zapsaných v 1. ročníku, což na celou SU dělá 84 studentů při 
zachování KENu. V případě FVP se jedná o navýšení o 10 % u nelékařských oborů pro získání 
příspěvku z ministerstva. V jednání je také navýšení tarifů akademických pracovníků, ale je třeba to 
nastavit tak, aby byly všechny součásti schopny toto ufinancovat i v příštích letech, protože neexistuje 
žádný závazek, že příští rok univerzita obdrží stejný příspěvek. Doplnil, že je třeba motivovat součásti 
k přijetí více studentů a spolupracovat s ostatními součástmi, aby univerzita splnila parametry a 
zdůraznil, že nebudou ze strany univerzity žádné sankce. Výsledný návrh financí se bude projednávat 
s Ekonomickou komisí, než bude předložen AS SU. 
 
Kvestorka: Doplnila, že tvrzení o navýšení platů o 10 % je mylné, protože je třeba k tomu připočítat 
odvody a tím pádem by navýšení muselo být o cca 13 %. Sdělila, že loni se těch zmíněných 10 
milionů na mzdy uplatnilo v 9 měsících, takže na 12 měsíců by to byla o dost vyšší částka na mzdy. 
 
Rektor: Prohlásil, že ohledně financování probíhá již debata a byla přednesena konkrétní čísla a 
návrhy, se kterými se bude dále pracovat. 
 
Szarowská: Dotázala se, zda bude shodný princip neuplatňování sankcí jako u nedodržení počtu 
přijatých studentů aplikován při případném nedodržení výše KENu, jestli tedy nebudou sankce ani 
tam. 
 
Rektor: Prohlásil, že se žádný sankční rámec nebude stanovovat ze strany univerzity, protože není 
jasné, zda a jaké sankční metody bude uplatňovat ministerstvo a nedá se to predikovat. Univerzita by 
v naplňování požadavků ministerstva měla postupovat jako celek. 
 
Kvestorka: Sdělila, že je opravdu třeba postupovat jako celek a maximálně se snažit o spolupráci a 
získat stanovený příspěvek od ministerstva.  
 
Rektor: Upozornil, že se nedá předpovědět, co bude základem pro rozpočet v příštím roce. 
 
Kvestorka: Doplnila, že tato situace se promítá do diskuze o tarifech zaměstnanců. 
 
c) 
Szarowská: Pozvala všechny přítomné na akci v rámci Týdne mozků na OPF a ukončila jednání 
senátu.  
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Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 8.  dubna 2025 
ve 13:00 hodin v Opavě. 
 
Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
Ing. Irena Szarowská, Ph.D. MPA 
místopředsedkyně AS SU 
PhDr. Diana Adamová, Ph.D. 
tajemnice AS SU 
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 U S N E S E N Í 
 

z 352. zasedání AS SU  
konaného dne 11. 3. 2025 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 352.  zasedání AS SU 
v Opavě s doplněním bodu č. 2 Změna systému zapisování zasedání AS SU v Opavě prostřednictvím 
MS Teams. 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje změnu systému zapisování 
zasedání AS SU v Opavě prostřednictvím MS Teams. 
Usnesení 3: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě zvolil volební komisi pro tajné hlasování 
k udělení předchozího souhlasu se jmenováním členů Rady pro vnitřní hodnocení ve složení: Mgr. 
Lukáš Vomlela, Ph.D., Ing. Michal Stoklasa, Ph.D., Bc. Denisa Horáková 
Usnesení 4: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě vyslovuje předchozí souhlas se jmenováním 
členů Rady pro vnitřní hodnocení 
Usnesení 5: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje Podmínky pro přijetí ke studiu ve 
studijních programech Matematika v akademickém roce 2025/2026 – 2. kolo přijímacího řízení 
 
 
 
 
 
 

 
                                                                                        Ing. Irena Szarowská, Ph.D., MPA 

  místopředsedkyně AS SU 
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